



Leibniz-Institut
für ökologische
Raumentwicklung



THÜRINGENFORST



Einladung zur Fachveranstaltung

HABIT-CHANGE: Auswirkungen des Klimawandels auf Schutzgebiete in Mittel- und Osteuropa - Anpassung des Gebietsmanagements zum Erhalt der Habitate

im Rahmen der **euregia 2010**

Forum Wissenschaft und Praxis im Dialog, Congress Center Leipzig, Mehrzweckfläche 4 (CCL)

Mittwoch, 27.10.2010 von 14:00 bis 15:00 Uhr

Vorträge:

Auswirkungen des Klimawandels auf Schutzgebiete in Mittel- und Osteuropa - Anpassung des Gebietsmanagements zum Erhalt der Habitate

Dr. Marco Neubert, Leibniz-Institut für ökologische Raumentwicklung, Dresden

Anpassungsmaßnahmen für den multifunktionalen Wald trotz Klimawandel

Nico Frischbier, Thüringer Landesanstalt für Wald, Jagd und Fischerei, Gotha

Anschließend Diskussion

Hinweis: Um an der Veranstaltung teilnehmen zu können, ist der Erwerb einer Tageskarte der euregia-Fachmesse und Kongress bei der Leipziger Messe erforderlich. Nähere Informationen finden Sie unter: www.euregia-leipzig.de



EUROPEAN UNION
EUROPEAN REGIONAL
DEVELOPMENT FUND



Leibniz Institute
of Ecological and
Regional Development



www.habit-change.eu

Invitation to the technical seminar

HABIT-CHANGE:

Effects of Climate Change on protected areas in Central and Eastern Europe Adaptation of Regional Management to the Preservation of Habitats

within the framework of **euregia 2010**

Forum Science and Practise Dialogue, Congress Center Leipzig, Multi-purpose area 4 (CCL)

Wednesday, 27.10.2010, 14:00 – 15:00 hrs

Presentations:

Effects of Climate Change on protected areas in Central and Eastern Europe Adaptation of Regional Management to the Preservation of Habitats

Dr. Marco Neubert, Leibniz Institute of ecological and regional development, Dresden

Adaptive management for multifunctional forest in spite of climate change

Nico Frischbier, Thuringian State Institute for Forestry, Game and Fishery, Gotha

Afterwards Discussion

Remark: To participate in this seminar the purchase of a day ticket of the euregia trade fair and congress of the Leipziger Messe is necessary. Further information can be found at:

www.euregia-leipzig.de



EUROPEAN UNION
EUROPEAN REGIONAL
DEVELOPMENT FUND